
 P r o t o k ó ł  Nr 61.2023 

posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Zasobów Naturalnych, Ochrony 
Środowiska, Porządku Publicznego i Ochrony Przeciwpożarowej 

odbytego w dniu 14 marca 2023 r. 
 
Obecni: wg załączonej listy obecności. Posiedzenie Komisji rozpoczęło 
się o godz. 15:00 w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Strumieniu.  
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia 
handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników oraz regulaminu 
określającego zasady prowadzenia tego handlu. 

3. Informacje, wolne głosy i wnioski. 

4. Zakończenie. 

 

Przebieg obrad: 
 
Ad 1. 
 

Posiedzenie Komisji otworzył i posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący 
Komisji Rolnictwa Stanisław Balas, przywitał członków Komisji oraz stwierdził, 
że obrady są prawomocne, gdyż w posiedzeniu uczestniczy 5 członków Komisji 
Rolnictwa na 6 osobowy skład Komisji. 

W posiedzeniu uczestniczyli również: Magdalena Suchanek-Kowalska - Zastępca 
Burmistrza Strumienia i Brygida Biegun - Sekretarz Strumienia.  
 
Ad 2. 
 

Przewodniczący Komisji S. Balas przedstawił skorygowany projekt uchwały 
w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez 
rolników i ich domowników oraz regulaminu określającego zasady prowadzenia tego 
handlu, uwzględniający sugerowane przez radnych korekty regulaminu oraz opinię 
Radcy Prawnego dotyczącą propozycji rozszerzenia postanowień regulaminu - 
przesłane przez Burmistrza Strumienia pismem z dnia 13 lutego br. 

Zastępca Burmistrza M. Suchanek-Kowalska, poinformowała, że zgodnie 
z delegacją zawartą w ustawie o ułatwieniach w prowadzeniu handlu w piątki 
i soboty przez rolników i ich domowników, rada jest zobligowana do wyznaczenia 
miejsca handlu oraz ustalenia zasad prowadzenia handlu. Zapoznała też radnych 
z rozstrzygnięciami nadzorczymi Wojewody Śląskiego uchylającymi w całości lub 
części uchwały w tych sprawach. 

Sekretarz B. Biegun poinformowała, że w uchwałach podejmowanych przez 
radę nie można stosować żadnych powtórzeń z ustaw, ani uchwał np. z regulaminu 
utrzymania czystości itp. W takim przypadku uchylane są dane jednostki redakcyjne 
lub całe uchwały. Wojewoda Śląski bardzo rygorystycznie przestrzega tych zasad. 



 

 

Radny B. Wawrzyczek stwierdził, że w przypadku kiedy zgłasza się interwencję 
w miejscu publicznym, Policja twierdzi, że ma związane ręce, jeżeli nie ma 
odpowiednich zapisów w regulaminie. Jeżeli regulamin ma konkretne zapisy, wtedy 
Policja może je egzekwować. 

Sekretarz B. Biegun poinformowała, że Policja ma obowiązek reagować, jeżeli 
zgłaszane są zdarzenia na terenach publicznych. 

Radny B. Wawrzyczek zapytał, kto będzie sprzątał miejsce handlu i ponosił jego 
koszty? 

Zastępca Burmistrza M. Suchanek-Kowalska wyjaśniła, że w regulaminie 
zawarty jest zapis, że rolnicy mają dbać o utrzymanie czystości i porządku w obrębie 
stanowiska handlowego. 

Sekretarz B. Biegun odpowiedziała, że zarządcą wyznaczonego terenu 
targowiska jest Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Strumieniu i ma 
obowiązek dbać o jego czystość.  

Radny B. Wawrzyczek zapytał, gdzie w takim przypadku jest ustawa 
o konkurencyjności, z której wynika, że handlujący przedsiębiorca musi posprzątać 
po sobie, więc rolnik, też powinien  sprzątnąć po sobie. 

Radna M Madziar zaproponowała, że powinniśmy zaprosić przedstawiciela Policji 
na posiedzenie komisji, w związku z tym, że mamy tyle wątpliwości. 

Sekretarz B. Biegun poinformowała, że w planie pracy Komisji Rolnictwa 
w II kwartale 2023 r. jest zaplanowane omówienie informacji nt. bezpieczeństwa 
i porządku publicznego na terenie gminy. Wtedy na posiedzenie komisji zostanie 
zaproszony Komendant Komisariatu Policji w Strumieniu. 

Radny B. Wawrzyczek zapytał czy miejsce handlu będzie dostępne tylko dla 
rolników z terenu gminy? 

Sekretarz B. Biegun odpowiedziała, że ustawa mówi ogólnie o rolnikach, więc 
handlować może każdy rolnik. 

Przewodniczący Komisji S. Balas poddał pod głosowanie proponowane zmiany: 

Głosowanie dotyczące § 2 regulaminu, zapis dotyczący ustalenia godzin handlu 
„od 6:00 do 16:00” - radni przyjęli 5 głosami „za” - Stanisław Balas, Adam Gawron, 
Maria Madziar, Józef Rudol, Bogusław Wawrzyczek, (głosowało 5 radnych). 

Sekretarz B. Biegun poinformowała, że § 4 zawierający zapis o administratorze, 
nie powinien znajdować się w regulaminie. Wskazanie administratora to bezpośrednia 
kompetencja Burmistrza Strumienia.  

Głosowanie dotyczące § 4 regulaminu - kto jest „za” nie wprowadzaniem § 4 - 
radni przyjęli 4 głosami „za” - Stanisław Balas, Adam Gawron, Maria Madziar, Józef 
Rudol i 1 „wstrzymującym się” - Bogusław Wawrzyczek, (głosowało 5 radnych). 

Głosowanie dotyczące § 8 regulaminu - kto jest „za” nie wprowadzaniem § 8 - 
radni przyjęli 5 głosami „za” - Stanisław Balas, Adam Gawron, Maria Madziar, Józef 
Rudol, Bogusław Wawrzyczek, (głosowało 5 radnych). 

Głosowanie dotyczące § 9 ust. 3 regulaminu - kto jest „za” nie wprowadzaniem 
§ 9 ust. 3 - radni przyjęli 5 głosami „za” - Stanisław Balas, Adam Gawron, Maria 
Madziar, Józef Rudol, Bogusław Wawrzyczek, (głosowało 5 radnych). 



 

 

Głosowanie dotyczące § 10 regulaminu - kto jest „za” nie wprowadzaniem § 10 
- radni przyjęli 5 głosami „za” - Stanisław Balas, Adam Gawron, Maria Madziar, Józef 
Rudol, Bogusław Wawrzyczek, (głosowało 5 radnych). 

Głosowanie dotyczące § 11 ust. 1 i 2 regulaminu - kto jest „za” nie 
wprowadzaniem § 11 ust. 1 i 2 - radni przyjęli 4 głosami „za” - Stanisław Balas, 
Adam Gawron, Maria Madziar, Józef Rudol i 1 „wstrzymującym się” - Bogusław 
Wawrzyczek, (głosowało 5 radnych). 

Głosowanie dotyczące § 12 regulaminu - kto jest „za” nie wprowadzaniem § 12 
- radni przyjęli 5 głosami „za” - Stanisław Balas, Adam Gawron, Maria Madziar, Józef 
Rudol, Bogusław Wawrzyczek, (głosowało 5 radnych). 

Po zapoznaniu się ze skorygowanym projektem uchwały w sprawie wyznaczenia 
miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez rolników i ich domowników 
oraz regulaminu określającego zasady prowadzenia tego handlu, uwzględniającym 
sugerowane przez radnych korekty regulaminu oraz opinią Radcy Prawnego 
dotyczącą propozycji rozszerzenia postanowień regulaminu - Komisja wnioskuje, aby 
w przedstawionym projekcie regulaminu - skreślić §§ 4, 8, 9 ust. 3, 10, 11, 12. 
 
Ad 3. 
 

Informacje, wolne głosy i wnioski. 
Przewodniczący S. Balas przedstawił pismo Burmistrza Strumienia w sprawie 

wypracowania stanowiska w sprawie zasadności realizacji w 2023 r. odkomarzania 
terenu gminy. 

Zastępca Burmistrza M. Suchanek-Kowalska poinformowała, że większość 
okolicznych gmin zrezygnowało z odkomarzania, bądź w ogóle nie realizowała takich 
zabiegów. Zabezpieczone w budżecie gminy Strumień na 2023 r. na ten cel środki 
finansowe w wysokości 32 000,00 zł mogłyby zostać przesunięte na realizację innych 
ważnych zadań, tj.: usuwanie barszczu Sosnowskiego, dofinansowanie do zabiegów 
sterylizacji i kastracji zwierząt (psów i kotów), dotacje dla kół łowieckich 
na dokarmianie dzikiej zwierzyny. 

Zastępca Burmistrza M. Suchanek-Kowalska poinformowała też, że okoliczne 
gminy Pawłowice, Skoczów i Pszczyna nie będą przeprowadzać odkomarzania, 
natomiast w gminie Chybie odkomarzanie będzie robione. 

Radny B. Wawrzyczek stwierdził, że środki wydawane na odkomarzanie są to 
stracone pieniądze. Firma zużywa nieodpowiednią ilość środka do odkomarzania, 
co powoduje, że jest ono nieefektywne. Poinformował, że bardzo dobrze zna 
sytuację, ponieważ jako Sołtys nadzorował prace związane z odkomarzaniem 
na terenie sołectwa Zbytków. 

Po zapoznaniu się z pismem Burmistrza Strumienia z dnia 9 marca br. 
dotyczącym zajęcia stanowiska w sprawie zasadności realizacji w 2023 roku 
odkomarzania terenu gminy - Komisja wnioskuje, aby w 2023 roku nie 
przeprowadzać odkomarzania na terenie gminy Strumień. 

Radny B. Wawrzyczek zgłosił wniosek, aby zwrócić się do firmy Tauron 
o natychmiastowe wykonanie przeglądu sieci energetycznej nn w Zbytkowie od stacji 
transformatorowej przy ulicy Akacjowej w kierunku ulicy Wyzwolenia i Sportowej 
posesje nr 34 i 36 (drewniane słupy energetyczne) w celu zapewnienia 
bezpieczeństwa i niezawodności dostarczania energii elektrycznej do odbiorców. 



 

 

W wymienionych miejscach występują wyłączenia energii elektrycznej podczas 
intensywniejszych zjawisk atmosferycznych (podmuchów wiatru). 

Radny J. Rudol zgłosił wniosek, aby zwrócić się do firmy Tauron o wymianę 
całkowicie zdewastowanego, drewnianego słupa energetycznego, przy ulicy 
Kolejowej w Drogomyślu, na wysokości posesji nr 10. 
 
Ad 4. 
 

Przewodniczący Komisji Stanisław Balas zakończył posiedzenie Komisji 
o godz. 16:15. 
 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: Elżbieta Król 

 
 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, 
Zasobów Naturalnych, Ochrony Środowiska 

i Porządku Publicznego  
Stanisław Balas 

 


